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Mødedato: 21.1.25 
 

Mødetidspunkt: 17-19.00 
 

Sted: Mødelokale 117, 
Rådhuset 

Deltagere: 
 
Medlemmer: Belinda Møller Videsen, Maria Sloth Andersen, Bente Rasmussen, Børge Larsen, Dorte S. 
Jensen, Louis Axel Lindholm 
 
Suppleant:  
 
Forvaltningen: Henriette Korf Graversen, Kasper Bennedsen Pihlkjær, Knud Bjorholm Johansen 
 
Afbud: Christian Jacobsen, David Gulløv, Brian Sørensen, Jan Filbært 
 

 
Dagsorden 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
 

2. Input til Strategi for børn og voksne med særlige behov – 30 min 
- Fredericia Kommune er ved at samle input til en kommende strategi for børn og 

voksne med særlige behov. Jakob Kesting, chefkonsulent, står for processen ifm. 
udarbejdelsen af strategien. Han deltager under dette punkt, hvor han vil fortælle 
om strategiens formål, samt indsamle input fra Handicaprådet. 

i. Handicaprådet har under dette punkt mulighed for give input til strategien. 
 
Referat 
Handicaprådet har givet input til den kommende strategi 
 
 

3. Besøg af Mette Guldbrand - introduktion – 30 min 
- Mette Guldbrand er områdeleder for Botilbud og Handicap. Mette Guldbrand får 

mulighed for at introducere sig selv for Handicaprådet, og Handicaprådet vil gerne 
have en: 

i. Generel introduktion til botilbuddene 
ii. Mettes tanker om området 

 

Referat: 
Dialog mellem Mette og Handicaprådet om status og udvikling  

 
4. Formidlingsplatform Sømærket – 15 min 

- Naturpark Lillebælt arbejder med etableringen af en formidlingsplatform, kaldet 
”Sømærket”, hvor alle borgere skal have adgang til formidling og undervisning i et 
maritimt miljø – ganske tæt på vandet. I dette projekt er der indarbejdet adgang for 
kørestole til formidlingsplatformen, og skabt mulighed for at deltage i stort set alt 
hvad der knytter sig til formidlingen. Dog har tegnestuen udarbejdet platformen med 
et par finesser så der findes en lille overetage (der blot giver en udsigt). Samt en 
underetage/kælderafsnit, hvor der kan ses en video (der samtidigt kan ses på en 
stor tv-skærm på dækket i ”stueetagen”, hvor alle har adgang). Se vedlagte 
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tegninger i bilag 1 og bilag 2. Under dette punkt har handicaprådet mulighed for at 
give input til projektet. 

i. Lars Kronborg Bak, Landskabsarkitekt i Fredericia Kommune og Merete 
Nørgaard, Naturpark Lillebælt deltager under dette punkt. 

Referat: 
Lars Bak fremlægger planerne 
Inputs fra Handicaprådet 

- Kan der tænkes en tiltag for kørestolsbrugere til at komme på 1. sal, i kælderen eller 
en svinglift til at komme ud i både. 

i. Kobling til sejlklubben og kajakklubben 
- Forberede fase 2 til f.eks. en elevator – evt. støtte fra fonde. 

Handicaprådet bakker op om fase 1, og anerkender, at der er tænkt på tilgængelighed for personer 
med handicap. 

 
5. Vurdering af behovet for offentlige tilgængelige handicaptoiletter - 10 min 

 
- Fredericia Kommune har modtaget et brev fra Social- og Boligministeren vedr. en 

opmærksomhed på offentlige tilgængelige handicaptoiletter 
i. Handicaprådet orienteres om brevet – se bilag 3 

Referat 
Bemærkning fra Handicaprådet:  

- Faciliteterne er beskidte 
-  Der ønskes ved offentligt nybyggeri, at der etableres toilet med lift 
- Generelt tilfredshed med antallet af toiletter med handicapvenlig adgang, men obs på 

toiletter i yderområderne. 
 

6. Feedback på omlægning til mere fleksibel bostøtte - 10 min 
- Omlægningen indebærer fleksible og skalerbare støtteformer, herunder 

gruppebaseret og virtuel støtte, der kan suppleres af civilsamfundsindsatser som 
SIND og peer-støtte. Formålet er at styrke borgernes mestringsevne og reducere 
behovet for mere indgribende indsatser. De nye metoder forventes at skabe bedre 
sammenhæng i indsatsen og økonomisk balance. Udvalget modtager en opfølgning 
i efteråret 2025. Se sag vedlagt som bilag 5 

i. Handicaprådet har mulighed for at komme med opmærksomhedspunkter og 
bemærkninger 

ii. Der vil komme en opfølgning på et handicaprådsmøde inden sommerferien. 

Referat: 
Henriette præsenterer kort modellen 
Input fra Handicaprådet: 

- Borgere har ikke nogen klagemuligheder. Der er skal oplyses hvordan borgeren kan 
klage, hvis der et behov. (der er mulighed for at klage, hvis man ikke er tilfreds med 
en afgørelse) 

- Borgere med autisme har svært ved at møde op i nye lokaler hver gang. 
- Det kan virke som en forringelse, og det er sagsbehandlerens vurdering og ikke 

borgerens vurdering. 
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- Kritik for at Handicaprådet ikke er blevet inddraget tidligere 

 
 

7. Handicappris bliver overført til frivilligfesten. - 10 min 
- Forslag til hvordan FN’s internationale Handicapdag bliver markeret d. 3. december 

efter Handicapprisen overgår til Frivilligfesten? 

Referat: 
Overføres til næste gang 
 

8. Fast orienteringspunkt: Nyt fra de politiske udvalg v. David Gulløv og Louis 
Lindholm - 5 min. 

- Ny formand 

Referat 
Der er afsat 150.000 til tilgængelighedspuljen 
 

9. Fast orienteringspunkt: Nyt fra forvaltning v. Henriette Korf Graversen – 5 min. 

 
10. Forslag til punkter til næste møde (årets fokus er børn og unge) 5 – min.  

 
- Evt. prioritering af nedenstående samt andre bud: 

i. Overgange fra børn til voksen (deltagelse fra myndighed og visitation voksen 
v. Janne og Dorthe) 

ii. Barnets lov kommer på efter det har været på udvalgsmøde (bemærk på et 
senere møde) 

iii. Tema om kognitivt handicap og misbrug 
iv. Kommende Handicapråd og samspil med DH 
v. Forslag til temadag – Handicapråd, den gode praksis – efter et nyt valg 

Referat: 
- Punkt 7 fra dagsordenen overføres til næste møde. 
- Der afsættes tid efter næstkommende handicaprådsmøde til at drøfte det 

kommende handicapråd (jv. punkt iv. i ovenstående).  
- Handicaprådet vil gerne have ”overgang fra barn til voksen på. 
- Status på Kobbelgården 

11. Evt. 

Referat: 
Handicaprådet vil gerne drøfte bekymringer ift. fleksibel bostøtte i dialogmødet med Senior- og 
socialområdet. 


